
                  PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia şedinţei  ordinare  a  Consiliului  local  al municipiului  

Târgu Mureş  din data de  26 mai  2022   

 

 

 

 

La şedinţă sunt prezenţi toţi cei 23 de consilieri locali în funcţie  (d-nii consilieri 

Şarlea Horea, Papai Laszlo şi Suciu Horaţiu sunt  conectaţi online)  

Dl. consilier Papuc: - Bună ziua. Vă rog ocupaţi loc. Declar deschise lucrările  

şedinţei ordinare din data de 26 mai 2022. Sunt prezenţi 19, din ce văd eu,  17 în sala şi 2 

online, deci şedinţa este statutară.  

Dau cuvântul la început doamnei secretar pentru a citi Încheierea de instanţă 

prin care a fost validat mandatul domnului consilier local Mureşan. Vă rog, doamna 

secretar. 

D-na secretar Bâta Anca: -  Buna ziua. Voi da citire Dispozitivului Încheierii 

civile nr. 2.966 pronunţată de Judecătoria Târgu Mureş în Cameră de Consiliu, în data de 

18.05.2022 potrivit căruia s-a dispus admiterea cererii formulată de petentul Municipiul 

Târgu Mureş, validarea în Consiliul Local al municipiului Târgu Mureş a mandatului 

consilierului supleant în persoana domnului Mureşan Adrian Sorin, membru al Partidului 

Oamenilor Liberi, atribuit în urma alegerilor pentru autorităţile administraţiei publice 

locale din data de 27.09.2020. Îl voi invita pe domnul consilier al cărui mandat a fost 

validat să depună, potrivit articolului 117 alineatul 1 din Ordonanţa de Urgenţă a 

Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, Jurământul în limba română.  

Precizez faptul că formula religioasă de încheiere va respecta libertatea 

convingerilor religioase,  Jurământul putând fi depus şi fără formula religioasă.  

Obligaţiile aleşilor locali astfel cum acestea sunt reglementate de Codul 

Administrativ precum şi alte legi speciale, sunt prevăzute în materialul pe care l-am 

redactat şi pe care vi l-am pus la dispoziţie în această zi.  

Dl. Mureşan Adrian: -  Subsemnatul Mureşan Adrian Sorin, consilier local al 

municipiului Târgu Mureş, în conformitate cu prevederile articolului 117 din Ordonanţa 

de urgenţă a Guvernului numărul 57/2019 privind aprobarea Codului administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, depun în faţa Consiliului Local următorul 

Jurământ: „Jur să respect Constituţia şi legile ţării şi să fac cu bună credinţă tot ceea ce 

stă în puterile şi priceperea mea pentru binele locuitorilor municipiului Târgu Mureş. Aşa 

să mi ajute Dumnezeu”. 

Dl. consilier Papuc: - Vă urez  succes,  domnule consilier, lângă dl. Papai  veţi 

avea locul.  

Aş dori, pentru că cele 6 puncte de pe ordinea de zi, mai ales primele patru în 

regim de urgenţă, aş dorit să inversăm ordinea de zi şi să le votăm, să inversăm ordinea 

de zi să nu le votăm la final, să le votăm la început. Supun la vot ordinea de zi cu regimul 

de urgenţă prima data şi după aceea lista cu ordinea de zi care a fost trimisă prin 

convocator. 



 La vot, vă rog. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Cine se abţine? -  

(Nu au votat d-nii  consilieri Pescar R şi Suciu H.) 

Ordinea de zi în această formă a trecut.  

Dl. consilier Venczi: - Buna ziua!  Aş dori să îl rog pe domnul coleg consilier 

Claudiu Maior, ca să-şi ceară scuze în public în numele comunităţilor  vorbesc,  

comunităţilor de romi, pentru atitudinea şi modul şi tonul prin care s-a exprimat la şedinţa 

ordinară din luna trecută. Pentru că, consider că nu ne permitem şi nu se permite ca să 

vorbească în tonul şi în modul în care s-a exprimat. Ştim foarte bine că nu a dorit acest 

lucru, dar fiecare dintre noi avem câteodată câte o scăpare. Dar consider  ca din punct de 

vedere al omenirii sau al omului, domnul coleg să-şi ceară scuze în public. Vă 

mulţumesc.  

Dl. consilier Papuc: - Mulţumesc şi eu, doamnă Frunda,  procedural, vă rog. 

D-na consilier Frunda: - Mulţumesc, domnule preşedinte, către tehnic m-aş 

adresa, pentru că am primit acum un mesaj că nu se aude transmisiunea deloc. 

Dl. consilier Papuc: - Vă rog să rezolvaţi.  Mulţumim.  Domnul Maior, vă rog. 

Dl. consilier Maior:  - Vă rog să repetaţi cam cu ce v-am putut jigni în şedinţa 

trecută. Şi am rugămintea s-o spuneţi şi în ţigăneşte, dacă tot îi reprezentaţi,  nu numai în 

româneşte, în ungureşte, cred că şi în ţigăneşte aşa ar fi frumos să vorbiţi. Cred ca asta ar 

fi cel mai indicat, dacă tot este să-i reprezentaţi cu atât de mult sârg. Mulţumesc.  

Dl. consilier Venczi: - ….. Sunteţi mulţumit, domnul Maior? 

Dl. consilier Maior:  -  Acuma vă rog şi în româneşte. Dacă tot, să-mi spuneţi 

si mie cu ce am greşit data trecută, că am înţeles că am greşit cu tonul şi cu  adresarea. Să 

îmi spuneţi cu ce am greşit.  

Dl. consilier Venczi: - Bun. Haideţi să vă zic, aşa un pic, unde aţi greşit şi de ce 

aţi greşit. Dacă timp de 20 de ani pentru dumneavoastră aceşti ţigani nu erau aşa de ţigani 

ca modul în care v-aţi exprimat,  că nu puteţi altfel să-i spuneţi decât ţigani şi nu puteţi 

să-i spuneţi romi, înseamnă că din aceste motive, şi nu pe mine personal singur m-aţi 

jignit, aţi jignit aproximativ şapte mii de persoane din comunităţile de romi din Târgu 

Mureş, care timp de 20 de ani au fost alături de dumneavoastră. Că acum nu sunt alături 

de dumneavoastră, îmi pare nespus de rău. Poate la alegerile viitoare, poate cine ştie, 

Dumnezeu înaintea. Dar cu asta aţi greşit, cu tonul în care v-aţi exprimat. Pentru că nu ne 

permitem să ne mai jigniţi, ca în anul 2022 să fim tot timpul marginalizaţi sau jigniţi în 

acest mod. Ştiu foarte bine, de a spune ţigan sau de a spune room, este egal una cu 

cealaltă. Dar în schimb modul şi tonul în care ne exprimăm este deja un pic mai altfel. 

Deci în acest fel adineauri am vorbit un pic mai aşa mai diplomatic, mai calm. Şi vedeţi 

dumneavoastră tonul între a vorbi calm şi de a striga este foarte diferit unul de celălalt. 

Aţi înţeles, d-le coleg Claudiu Maior?  

Dl. consilier Maior:  -  Cred că ne diferenţiază foarte multe lucruri atunci când 

vorbim de înţeles.  „Înţeles”, ar trebui să mai mergeţi un pic să mai faceţi puţină şcoală ca 

sa ajungeţi să-mi spuneţi mie dacă am înţeles sau nu am înţeles un lucru. În ceea ce mă 

priveşte, dacă am vorbit cu un ton mai ridicat nu înseamnă că i-am şi jignit sau că v-am 

jignit pe dumneavoastră. Dar ceea ce aţi scris dumneavoastră pe Facebook era clar 

altceva decât ceea ce am spus eu în şedinţă. Din cauza asta v-am şi întrebat pentru că vă 

voi face o plângere, pentru că în ceea ce mă priveşte consider că ceea ce aţi scris 

dumneavoastră pe Facebook şi ceea ce am spus eu în şedinţă, au fost două lucruri 

diferenţa cer, pământ. În rest, să vă dea Dumnezeu multă sănătate să reuşiţi să obţineţi 



voturile tot prin circ şi propagandă. Şi dacă dă Dumnezeu poate reuşiţi să faceţi şi ceva 

util ţiganilor. 

Dl. consilier Papuc: - Haideţi să terminăm cu această dezbatere. Domnul 

Venczi, vă rog, haideţi, că nu are sens. 

Dl. consilier Venczi: - Poate că omul din noi un pic lipseşte, dar nicio 

problemă. Noi nu venim şi nu spunem ca vom depune plângere. Bineînţeles, cei care 

trebuie se vor şi s-au autosesizat în legătură cu aceasta şi bineînţeles vor urma nişte paşi 

şi nişte cursuri din punct de vedere legal. Vă mulţumesc foarte mult. 

Punctul nr. 1 – regim de urgenţă 

Proiect de  hotărâre  privind aprobarea proiectului „Achiziţie de mijloace de 

transport în comun nepoluante şi staţii de încărcare”, şi a cheltuielilor aferente 

proiectului, precum şi a participării Municipiului Târgu Mureş, în parteneriat, la 

programul de finanţare în cadrul Programului National de Redresare si Rezilienţa, 

Componenta C10 – Fondul local, Investiţia  I.1. Mobilitatea urbană durabila, 

Subcategoria I.1.1. Înnoirea parcului de vehicule destinate transportului public (achiziţia 

de vehicule nepoluante) si a acordului de parteneriat. 

Dl. consilier Papuc:  - Supun la vot. 

Cine este pentru? – 23 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Cine se abţine? -  

Hotărârea a fost adoptată cu 23 de voturi pentru.  

Punctul nr. 2 – regim de urgenţă 

Proiect de  hotărâre  privind  aprobarea proiectului „Sistem de management al 

traficului în Municipiul Tîrgu Mureş - Etapa 2”, şi a cheltuielilor legate de acest proiect, 

în vederea finanţării acestuia  în cadrul Programului Planul Naţional de Redresare şi 

Rezilienţă, Pilonul IV – Coeziune socială şi teritorială, Componenta C10 – Fondul Local, 

I.1.2 - Asigurarea infrastructurii pentru transportul verde – ITS/alte infrastructuri TIC 

(sisteme inteligente de management urban/local). 

 Dl. consilier Papuc:  - La vot, vă rog. 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 22 de voturi pentru.  

(Nu a votat dl. consilier Pescar R.) 

Punctul nr. 3 – regim de urgenţă 

Proiect de  hotărâre  privind aprobarea depunerii  proiectului: „Realizare pista 

de biciclete in lungul canalului Poclos” în cadrul Planului Naţional de Redresare şi 

Rezilienţă (PNRR), apelul de proiecte PNRR/2022/C10/I.2, Componenta C10 - Fondul 

Local, Axa de investiţii I.1.4. Asigurarea infrastructurii pentru transportul verde-piste 

pentru biciclete şi alte vehicule electrice uşoare la nivel local/metropolitan”, şi a 

cheltuielilor legate de acesta. 

Dl. consilier Papuc:  - La vot, vă rog. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? – 

Cine se abţine? – 1 vot (Papai L.)  

Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi 1 abţinere. 

(Nu au votat d-nii consilieri Pescar R. şi Pui S.) 

 

 

Punctul nr. 4 – regim de urgenţă 



Proiect de  hotărâre  privind aprobarea proiectului: „Locuinţe pentru specialişti 

în Municipiul Târgu Mureş” şi a cheltuielilor aferente proiectului din cadrul programului 

de finanţare a Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR), apelul de proiecte 

PNRR/2022/C10/I.2, Componenta C10 - Fondul Local, Axa de investiţii I.2. Construirea 

de locuinţe pentru tineri/locuinţe de serviciu pentru specialişti din sănătate şi învăţământ.  

Dl. consilier Papuc:  - La vot, vă rog. 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? – 1 vot (Mureşan A.) 

Cine se abţine? -  

Hotărârea a fost adoptată cu 22 de voturi pentru şi 1 vot împotrivă. 

Punctul nr. 5 din ordinea de zi 

Proiect de  hotărâre  privind atestarea la domeniul public al Municipiului 

Târgu Mureş a  cotei de 1116/1331 din terenul  în suprafaţă  de 1331 mp situat în str. 

Bolyai Farkas nr.18,  identificat în CF nr.128331 Târgu Mureş şi revocarea HCL nr. 

36/2022: 

Dl. consilier Papuc:  - La vot, vă rog. 

Cine estre pentru? - 21 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 2 abţineri  (Maior C., Moldovan C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru şi 2 abţineri. 

Punctul nr. 6 din ordinea de zi 

Proiect de  hotărâre privind aprobarea regulamentului temporar privind 

activitatea de comerţ ambulant/stradal şi prestarea de servicii pe raza Grădinii Zoologice 

şi a Platoului Corneşti.  
Dl. consilier Papuc:  - Domnul Pescar, vă rog. 

Dl. consilier Pescar: - Am primit o adresă, dar am spus celor de acolo să dea 

adresa la toţi consilierii. Se pare că mi-o dat numai mie, nu ştiu cum să fac cu ea. Să v-o 

dau dumneavoastră, o adresă din partea celor societăţilor de acolo care o fost înregistrată 

la Municipiul Târgu-Mureş, la primărie astăzi. Nu ştiu, n-am putut citi conţinutul.  

Dl. consilier Papai: - În spiritul transparenţei, ar fi frumos să se citească. Ori 

dumneavoastră, ori domnul preşedinte. 

Dl. consilier Pescar: -  Cred că domnul preşedinte ar trebui să o citească. 

Dl. consilier Papuc:  - Dar ce, acum a lăsat-o, înainte de şedinţă.  Nu citesc, vă 

daţi seama,  o s-o  multiplicăm şi o să dăm la toţi consilierii.   

Dl. consilier Pescar: -  Şi atunci amânăm punctul acesta până când ..   

Dl. consilier Papuc:  - Pai dacă doriţi amânarea, solicitaţi amânarea, se supune 

la vot, dacă trece, trece,  dacă nu, nu. 

Dl. consilier Pescar: -  Da,m solicit amânarea până citim ce conţine respectiva  

Dl. consilier Papuc:  - nu până ce, solicitaţi amânarea proiectului de hotărâre 

nu până ce citim, că v-a dat-o dumneavoastră acum, nici nu avea timp să  multiplice. 

Deci, nu facem tertipuri.  Da, domnul Kelemen, vă rog.  

Dl. consilier Kelemen: - Mulţumesc de cuvânt, nu sunt de acord să amânăm. 

Chiar mă surprinde foarte  mult propunerea domnului Pescar, dar aparent aici dl. Pescar 

face politică, nu altceva, fiindcă dânsul a fost care a solicitat foarte tare ca să putem să 

avem servicii pentru populaţie în Platoul Corneşti. Acum avem un regulament care ar 

permite acest lucru până când se face licitaţia, şi dumneavoastră vreţi să amânăm. 

Amânând înseamnă că până în 1 iunie nu o să avem servicii. Deci, este rea intenţie din 

partea dumneavoastră, nu vă supăraţi. Eu propun să mergem la vot. 

Dl. consilier Papuc:  - Domnul  Pescar vă rog. 

Dl. consilier Pescar: -  Dar eu vorbeam să o citim şi să o discutăm tot astăzi. 



Dl. consilier Papuc:  -  Dar procedural este felul următor. S-a depus prin 

registratură, are număr de înregistrare, deci va fi comunicată tuturor consilierilor. Nu-i 

motiv să amânăm să citim. Ştim toţi despre ce e vorba acolo. Astăzi se încearcă a se 

rezolva problema. Bun, deci dacă aţi solicitat amânarea, dacă o solicitaţi, supun la vot 

prima dată amânarea şi după aceea discutăm proiectul. 

Dl. consilier Pescar: -  Deci nu vreau amânarea pe o altă şedinţă. 

Dl. consilier Papuc:  -  Dar nu suntem la lista de urgenţa acum, nu putem 

depăşi momentul. Deci, atunci supun la vot proiect aşa cum a fost formulat. La vot.  

Dl. consilier Papai: - Eu unt de acord cu proiectul, dar nu sunt de acord cu 

procedura asta.  

Dl. consilier Papuc:  -  Am înţeles. Şi cum votaţi? 

Dl. consilier Papai: - Votez pentru proiect, dar  trebuia citit. 

Dl. consilier Papuc:  -  Am înţeles, altfel o să,  nu apucam să-l citesc, oricum, 

este un  regulament temporar până la licitaţie. Deci, e o chestiune provizorie. 

Cine estre pentru? - 21 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 1 abţinere (Mureşan A.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru şi 1 abţinere. 

(Nu a votat dl. consilier Pui S.) 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării Proiectului de colectare 

selectivă a deşeurilor în toate unităţile de învăţământ preuniversitar de stat din Municipiul 

Târgu Mureş. 

Dl. consilier Papuc: - Toate comisiile au fost de acord, la vot.  

Cine estre pentru? - 23 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 23 voturi pentru. 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  aprobarea metodologiei (Ghidul solicitantului) 

pentru finanţarea nerambursabilă din bugetul local al Municipiului Târgu Mureş prin 

Direcţia de Asistenţă Socială Târgu Mureş, a organizaţiilor neguvernamentale care îşi 

propun să sprijine iniţiative şi acţiuni în domeniul asistenţei sociale „Coeziune socială în 

comunitate” pentru anul 2022. 

Dl. consilier Papuc: - Vă rog, doamna Frunda. 

D-na consilier Frunda: - Mulţumesc. La proiectul numărul 1, aţi omis 

amendamentul  Comisiei de buget. Procedural putem să reluăm? 

Dl. consilier Papuc: - Nu. Lasaţi deocamdată aşa. Acum am văzut şi eu. Imi cer 

scuze. Domnul Gyorgy. 

Dl. viceprimar Gyorgy: - Fiind un proiect propus de consilieri  PNL, si vă 

mulţumesc pentru vot, vom include în implementare amendamentul. Mulţumesc. 

Dl. consilier Papuc: - Punctul 2 l-am citit, la vot, vă rog. 

Cine estre pentru? - 21 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru. 

(Nu au votat d-nii consilieri Pescar R. şi Kelemen A.) 

 

 

Punctul nr. 3 din ordinea de zi 



Proiect de hotărâre privind aprobarea componenţei Comisiei de evaluare, 

selecţionare şi jurizare în vederea selecţionării şi atribuirii de contracte de finanţare 

nerambursabilă pentru finanţarea nerambursabilă din bugetul local al Municipiului Târgu 

Mureş prin Direcţia de Asistenţă Socială Târgu Mureş, a organizaţiilor neguvernamentale 

care îşi propun să sprijine iniţiative şi acţiuni în domeniul asistenţei sociale „Coeziune 

socială în comunitate”, pentru anul 2022, şi aprobarea Regulamentului de Organizare si 

Funcţionare al comisiei. 

Dl. consilier Papuc: - Avem nevoie de nominalizări, doi consilieri în comisia 

de evaluare şi jurizare şi doi consilieri în comisia de soluţionare a contestaţiilor. 

Vă rog, doamnă Frunda. 

D-na consilier Frunda: - Aş dori în comisia de evaluare să-i nominalizezi pe 

colegii mei Kakassy Blanka, respectiv Venczi  Janos, iar în comisia de contestaţie, pe 

domnul Szabo Peter. 

Dl. consilier Papuc: - Mulţumesc. Domnul Pescar. 

Dl. consilier Pescar: - Eu îl propun pe colegul meu, domnul Kiss Zoltan. 

Dl. consilier Papuc: - Unde?  

Dl. consilier Pescar: - În comisie.  

Dl. consilier Papuc: - Păi, sunt două. 

Dl. consilier Pescar: -  Comisia de jurizare. Nu, de  soluţionare a contestaţiilor. 

Dl. consilier Papuc: - Bun, atunci să mai suplimentăm un loc, ce să facem. 2-2? 

Bun. 2-2. Atunci, supun la vot cu această nominalizare.  

Cine este pentru? – 20  voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi pentru şi 2 voturi abţinere. 

(Nu a votat dl. consilier Suciu H.) 

Punctul nr. 4 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului 

local municipal nr. 87 din 22 martie 2018 privind acordarea unor sume din bugetul local 

sub forma unor beneficii de asistenţă socială, pentru elevii care învaţă în învăţământul 

preuniversitar de stat, clasele I-XII, din Municipiul Târgu Mureş.  

Dl. consilier Papuc: - Toate comisiile  au fost de acord, la vot. Domnul Szabo, 

vă rog. La vot. 

Cine estre pentru? -  21 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru. 

(Nu au votat d-nii consilieri Suciu H. şi Szabo A.) 

Punctul nr. 5 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  introducerea unor noi taxe, în cadrul Serviciului 

Public de Utilităţi Municipale, pentru anul 2022. 

Dl. consilier Papuc: - Aici au existat nişte amendamente ale Comisiei de 

Urbanism şi anume: eliminarea din Anexa 1 la nr. crt. 1,  a paragrafului: pentru 

spectacole organizate de ONG-uri instituţii, şi partide politice, tarifele se reduc cu 80%.  

Şi o să facem aşa: varianta iniţială prima dată, după aceea amendamentul, după aceea 

varianta amendată. Deci, varianta iniţială acum.   

Cine este pentru? -   

Cine este împotrivă? – 17 voturi 

Cine se abţine? – 5 voturi (Gyorgy A., Maior C., Moldovan C., Papuc S., Papai 

L.) 



Varianta  iniţială nu a fost adoptată. Acum amendamentul acum Comisiei de 

Urbanism.  

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Amendamentul a fost adoptat. Şi acum hotărârea împreună cu amendamentul. 

Cine este pentru? – 21 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru şi 2 voturi abţinere.  

Punctul nr. 6 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea amplasamentelor în vederea amplasării 

de mobilier urban, sub forma unor bănci inteligente, cu titlu gratuit, pe domeniul public al 

Municipiului Târgu Mureş şi modelul Acordului de Parteneriat. 

Dl. consilier Papuc: -  Toate comisiile au solicitat amânarea acestui punct de 

pe ordinea de zi si atunci supun la vot amânarea.  

Dl. consilier Papai: - De acord amânarea şi refacerea.  

Dl. consilier Papuc: - Sigur că da, dar în primă fază amânarea. 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? -  

Proiectul de hotărâre a fost amânat.  

(Nu a votat dl. consilier Gyorgy A.) 

Punctul nr. 7 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism  „Plan 

Urbanistic Zonal-  lotizare teren şi stabilire reglementări urbanistice   pentru construire 

case de locuit cuplate P+E şi dotări aferente”,  cu regulamentul local de urbanism aferent 

str. Cdin Hagi Stoian fnr.Iniţiator- Beneficiar: SC ”Royal Modern Building” SRL. 

Dl. consilier Papuc: -  Toate comisiile de acord,  la vot.  

Cine este pentru? – 23 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? -  

Hotărârea a fost adoptată cu 23 de voturi pentru. 

Punctul nr. 8 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan 

Urbanistic de Detaliu- studiu de amplasament pentru construire casă de locuit 

unifamilială în regim P+1E", str. Pomilor nr. 2 Iniţiatori:  Burdulea Ovidiu - Gheorghe şi 

Burdulea Cecilia- Maria. 

Dl. consilier Papuc: -  Toate comisiile de acord,  la vot.  

Cine este pentru? – 23 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? -  

Hotărârea a fost adoptată cu 23 de voturi pentru. 

Dl. consilier Papai: - Domnul preşedinte, iarăşi mi se semnalează că nu se aude 

deloc transmisiunea directă.  

Dl. consilier Papuc: -  Vă rog să reglementaţi situaţia. Mergem mai departe, 

dar vă rog reglementaţi, pentru că altfel nu are esenţă însă transmiterea live, dacă nu se 

aude. Da, lăţimea de bandă cred că nu-i suficientă. Merg prost, ecranează ceva.  Dvs. 

sunteţi cu IT-ul, merge tot. 

Punctul nr. 9 din ordinea de zi 



Proiect de hotărâre privind  constituirea unei comisii de negociere în vederea 

analizării oportunităţii încheierii unui act adiţional la contractul de închiriere nr. 

9337/20.02.2017, aprobat prin HCL nr. 2/13.01.2017, între Parohia Romano Catolică 

„Sfântul Ioan Botezătorul” Nr. 1 Târgu Mureş şi Municipiul Târgu Mureş. 

Dl. consilier Papuc:  -  Domnul Moldovan, după  acea, doamna Frunda. 

Dl. consilier Moldovan: - Propun  pe domnul Claudiu Maior.  

D-ra consilier Frunda: - Eu aş avea un amendament, ca să mărim numărul 

consilierilor de la 2 la 4. Şi dacă trece acest amendament, atunci i-aş nominaliza pe 

colegii mei Jakab Istvan,  respectiv Iszlai Tamas. 

Dl. consilier Papuc:  -  În regulă. Domnul Kelemen. 

 Dl. consilier Kelemen: - Mulţumesc, domnule  preşedinte. Dacă-mi amintesc 

bine, atunci la Comisia de buget  am avut un amendament, prin care am eliminat o 

sintagmă atât  din titlul, cât şi din articolul 1, şi nu aţi zis acest lucru . Comisia de buget a 

avut un amendament prin care se elimină sintagma.  Domnul Pui, vă rog. 

Dl. consilier Pui: -  Bună ziua. Am şi eu o propunere. Îl propun pe colegul meu 

Sergiu Papuc pentru această comisie.  

Dl. consilier Papuc:  -  Deci, avem ordinea formulării amendamentelor. Avem 

prima dată amendamentul comisiei de buget, care a formulat din comisie, şi anume, să se 

elimine sintagma analizării oportunităţii din titlu şi din articolul 1, dar care, domnul 

preşedinte al Comisiei,  asta face de fapt comisia. Analizează oportunitatea şi după aceea 

se încheie contractul. Ştiţi?  

Dl. consilier Kelemen: - Nu. Eu zic că oportunitatea, doar să vă explic care era 

logica. Oportunitatea o decidem noi, ca şi Consiliu. În momentul în care votăm această 

comisie, zicem că este oportun şi Consiliul deja negociază.  

Dl. consilier Papuc:  -  Deci, zicem că este oportun deja să negocieze.  

Dl. consilier Kelemen: - Exact. Altfel, dacă nu este oportun, nu votăm.  

Dl. consilier Papuc:  -  Corect. 

Dl. consilier Kelemen: - Din perspectiva mea. De asta a fost propus 

amendamentul. 

 Dl. consilier Papuc:  -  Deci, atunci, supun la vot varianta iniţială, după aceea 

amendamentul comisiei de buget şi după aceea nominalizările. Dar amendamentul, da, cu 

nominalizările. Cu numărul de 4 si cu consilierii. Asta e ordinea. Deci, hotărârea iniţială 

prima dată, fără niciun amendament, fără nimic. 

Cine este pentru? –  

Cine este împotrivă? – 14 voturi  

Cine se abţine? – 6 voturi 

Hotărârea în forma iniţială nu a fost votată. 

Acum votăm  amendamentul comisiei de buget, al domnului Kelemen.  

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

(Nu au votat d-nii consilieri Mureşan A. şi Voicu B.) 

Amendamentul a fost adoptat. Acum votăm majorarea membrilor în comisie - 

amendamentul doamnei Frunda. La vot. 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

(Nu a votat dl. consilier  Voicu B.) 

Amendamentul a fost adoptat. Acum votăm nominalizările. Cele patru.  

Cine este pentru? – 21 voturi 



Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

(Nu au votat d-nii consilieri Pui S. şi Voicu B.) 

Amendamentul a fost adoptat. Şi acum hotărârea împreună cu toate 

amendamentele.  

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? -  

Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi. 

(Nu au votat d-nii consilieri Maior C., Moldovan C. şi Voicu B.) 

Punctul nr. 10 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind concesionarea directă a terenului în suprafaţă de 

20,43 mp situat în raza teritorială a Municipiului Târgu Mureş, pe B-dul 1 Decembrie 

1918, nr. 218, ap. 2, către Rogoşca Mihai şi soţia Rogoşca Maria. 

Dl. consilier Papuc:  -  Toate comisiile au fost de acord, la vot. 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? -  

Hotărârea a fost adoptată cu 22 voturi pentru. 

(Nu a votat dl. consilier  Voicu B.) 

Punctul nr. 11 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  transmiterea  fără plată  a terenului în suprafaţă de 

1700 mp, aparţinând Municipiului Târgu Mureş domeniul privat,  situat în zona 

Belvedere  identificat în CF nr. 134809 Târgu Mureş,  în proprietatea Parohiei Ortodoxe 

XVII Belvedere 

 Dl. consilier Papuc:  -  Toate comisiile de acord, la vot, vă rog. 

 Cine este pentru? – 20 voturi 

 Cine este împotrivă? – 1 vot (Mureşan A.) 

 Cine se abţine? – 1 vot (Pui S.) 

 Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi pentru, 1 vot împotrivă  şi 1 abţinere. 

(Nu a votat dl. consilier  Voicu B.) 

Punctul nr. 12 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind acordarea unui mandat Directorului executiv al 

Direcţiei de Asistenţă Socială Târgu Mureş, să reprezinte Consiliul local al Municipiului 

Târgu Mureş în faţa instanţelor judecătoreşti în dosar nr. 1092/102/2022: 

Dl. consilier Papuc:  -   La vot, vă rog. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi pentru şi 2 abţineri. 

(Nu a votat dl. consilier  Voicu B.) 

Punctul nr. 13 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea sumelor pentru finanţarea 

nerambursabilă (de la bugetul local) a proiectelor de şi pentru tineret, pentru anul 2022. 

Dl. consilier Papuc:  -   Toate comisiile de acord, la vot.  

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri. 

(Nu au votat d-nii consilieri Pui S. şi Gyorgy A.) 



Punctul nr. 14 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea modelului de Contract pentru acordarea 

finanţărilor nerambursabile din fondurile bugetului local al municipiului Târgu Mureş, 

pentru  proiecte  sportive pe semestrul II al  anului 2022. 

Dl. consilier Papuc:  -  Toate comisiile de acord, la vot. Apoi a fost adoptată. 

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri. 

(Nu au votat d-nii consilieri Pui S. şi Szabo P.) 

Punctul nr. 15 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului local nr. 

177/27.05.2021 privind solicitarea preluării în domeniul public al Municipiului Târgu 

Mureş a imobilului-teren şi construcţie Sala Polivalentă, situată în str. Parcul Sportiv 

Municipal nr. 4 Târgu Mureş: 

Dl. consilier Papuc:  -  Domnul consilier Kelemen, vă rog.  

Dl. consilier Kelemen: -  Mulţumesc foarte mult. Aş avea un amendament. Am 

discutat cu cei de la Ministerul Sporturilor, referitor la transmiterea imobilului şi ni s-a 

atras atenţia asupra unei unui detaliu.  Propunerea mea este deci, ca în articolul nou, ăsta 

1.1,  la alineatul 3 care sună astfel: municipiul Târgu-Mureş prin Consiliul Local se 

obligă să întreţină şi să modernizeze din bugetul local imobilul transmis etc., să includem 

o sintagmă în termen de cinci ani de la preluare să reabiliteze, modernizeze.  Asta deja 

este. 

Deci, alineatul ar suna în felul următor: Municipiul Târgu Mureş prin Consiliul 

Local se obligă să întreţină şi în termen de cinci ani de la preluare, să reabiliteze, 

modernizeze din bugetul local etc.  Deci, această sintagmă care se referă la un termen de 

cinci ani. Mi s-a comunicat că nici un imobil la care această hotărâre a consiliilor locale 

nu a conţinut această prevedere de cinci ani, nu a fost transmis. Deci dacă vrem să fie 

transmis trebuie să  

Dl. consilier Papuc:  -   Trebuie să fie un termen în care ne obligăm să facem. 

 Dl. consilier Kelemen: -  Exact. Sau fonduri atrase, dar până la urmă şi asta 

este tot bugetul local.  

Dl. consilier Papuc:  -   Bugetul local se numeşte.  

Dl. consilier Şarlea: - Doar legat de fonduri retrase voiam să vă întreb. 

Ministerul Sporturilor nu s-a gândit că există Programul Naţional de Redresare unde 

putea să depună proiecte pentru obţinerea finanţării pentru, mă rog, eficientizarea 

energetică a clădirii şi reabilitare, adică ne pun nouă în cârcă ceva pentru care nu ştim 

dacă o să găsim fonduri. Mulţumesc.  

Dl. consilier Kelemen: -  Dacă pot să răspund, că din întâmplare ştiu. Da, s-au 

gândit, s-a analizat, s-a decis din păcate că imobilul din Târgu-Mureş este pe lista care 

trebuie descentralizat şi nu au inclus în program. Aveau o sumă destul de mică, asta e 

adevărat; din câte ştiu. 

Dl. consilier Papuc:  -   Oricum, nu cred că există mari sancţiuni dacă nu facem 

în cinci ani, aşa că e mai bine, vom vedea, sancţiuni nu cred că există, vom vedea. Ne 

obligăm ca în cinci ani, de fapt asta e ideal, să îl preluăm să-l modernizăm, că altfel de ce 

l-am prelua. Deci, varianta iniţială prima dată şi după aceea amendamentul domnului 

Kelemen şi după aceea hotărârea amendată. Deci, varianta iniţială. 

Cine este pentru? –  

Cine este împotrivă? – 14 voturi 

Cine se abţine? – 9 voturi 



Varianta iniţială nu a fost adoptată. Amendamentul d-lui Kelemen acum. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

(Nu a votat dl. consilier Jakab I.) 

Amendamentul a fost adoptat. Hotărârea împreună cu amendament, vă rog. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 3 voturi (Maior C., Moldovan C., Papai L.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi 3 abţineri. 

(Nu a votat dl. consilier Voicu B.) 

Punctul nr. 16 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea articolului 1 al H.C.L.M. nr. 124 din 

22 aprilie 2021 privind cuprinderea în contractul de delegare a gestiunii serviciilor de 

alimentare cu apă şi canalizare nr. 22/202662/05.03.2010, încheiat cu SC Compania 

Aquaserv SA a noilor mijloace fixe realizate prin contractul de prestare a serviciului de 

alimentare cu apă şi canalizare pentru persoane juridice nr. 81243/19.07.2019 – ” 

Extindere reţea apă potabilă – strada Remetea” 

Dl. consilier Papuc:  - Toate comisiile de acord. La vot, vă rog. 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

(Nu a votat dl. consilier Kelemen A.) 

Punctul nr. 17 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind darea în administrarea Liceului Tehnologic 

Avram Iancu din Târgu Mureş a imobilului situat în Târgu Mureş, str. Gh Doja nr. 13-15, 

înscris în CF nr. 125577, nr. cad.455, top. 4680, Târgu Mureş-corp.1, corp. 2, corp.3, 

corp. 4, corp. 5. 

Dl. consilier Papuc:  - Aici, domnul Maior, vă rog.  

Dl. consilier Maior: - Nu mă refer la material. Revin un pic la materialul cu 

Aquaserv. Nu ştiu, poate că dumneavoastră l-aţi văzut pe domnul director la faţă. Cei de 

la UDMR cu siguranţă, că au fost cu alai pe acolo pe la…  Noi nu l-am văzut pe aici. N-

ar fi frumos să vedem şi noi directorul  de la Aquaserv, să vedem măcar faţa, că,  câtă 

înclinaţie are şi ce a terminat,  în afară că făcea afişe, nu prea ştiu. Dar cel puţin, să vină 

să ne spună: eu sunt, am terminat aia, am făcut. Este o instituţie în subordinea noastră. 

Cred că aşa ar fi normal şi să vă aşteptaţi la fiecare punct de acum încolo, până când o să 

îl văd în şedinţă pe acest director care taie apa prin oraş, că altceva nu ştie să facă decât să 

taie apa. Şi să taie asfaltul. Mersi. 

Dl. consilier  Papuc: - La acest punct am un amendament pentru că e o eroare 

materială care s-a strecurat în cuprinsul titlului, în cuprinsul articolului. E vorba de strada 

Gheorghe Doja numărul 15 doar, nu şi 13. Si atunci, aşa scrie şi în Cartea Funciară, n-ar 

fi  rău, numerele corespund, totul e în  regulă, doar numărul administrativ. Deci, prima 

dată varianta iniţială fără corectură, corectura, şi după aceea varianta corectată. 

Varianta iniţială acum. 

Cine este pentru? – 1 vot  

Cine este împotrivă? – 15 voturi 

Cine se abţine? – 6 voturi 

(Nu a votat dl. consilier  Voicu B.) 



Nu a trecut. Acum, modificăm, amendamentul privind modificarea şi eliminarea 

denumirii articolului, adică numărul administrativ, a numărului 13 şi să rămână doar 15. 

La vot. 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 1 vot (Maior C.) 

Şi acum hotărârea împreună cu amendamentul.  

Cine este pentru? – 23 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu 23 voturi pentru. 

Punctul nr. 18 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării indicatorilor tehnico-

economici aferenţi obiectivului de investiţii „Modernizare str. Eden”. 

Dl. consilier Papuc:  - Toate condiţiile de acord, la vot.  Iar pentru 

Cine este pentru? – 23 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? -  

Hotărârea a fost adoptată cu 23 voturi pentru. 

Punctul nr. 19 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unor acorduri de colaborare în 

vederea realizării în parteneriat a unor evenimente culturale, sportive şi educaţionale de 

interes public local care se desfăşoară în anul 2022: 

Dl. consilier Papuc:  - Dl. consilier Mureşan, vă rog. 

 Dl. consilier Mureşan: - Eu vreau să vorbesc despre asocierea cu o asociaţie 

Apolon. Eu cred că din acest proiect de hotărâre, singurele sume care ar trebui aprobate 

sunt cele cerute de către Inspectoratul Şcolar Judeţean. Nu cred ca suntem suficient de 

bogaţi ca să susţinem cultura din alte ţări. Deci, practic, ce facem noi prin acesta, prin 

această asociere nu că nu susţinem cultura din Târgu Mureş, practic sufocăm şi distrugem 

cultura din Târgu Mureş, pentru că aducem competitorii lor de pe tot mapamondul, îl 

aducem aici, îi aducem pe aceşti competitori să facă un festival. Imaginaţi-vă cum ar fi 

Landul Bavaria să dea bani publici ca să facă un salon auto pentru maşinile care nu mor 

în deşert. Şi să cheme acolo Toyota, Hyundai şi aşa mai departe, Ford, şi să facă 

concurenţă maşinilor BMV. Exact asta facem noi aici. Distrugem de fapt cultura din 

Târgu Mureş. Mulţumesc. 

Dl. consilier Papuc:  - La vot, vă rog. 

Cine este pentru? – 16 voturi  

Cine este împotrivă? – 2 voturi (Mureşan A., Papai L.) 

Cine se abţine? – 5 voturi (Kiss Z., Pescar R., Maior C:, Moldovan C., Pui S.) 

               Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru, 2 voturi împotrivă şi 5 abţineri. 

Punctul nr. 20 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea modificării art.2  pct. 4 din Hotărârea 

Consiliului Local al Municipiului Târgu Mureş nr. 3 din 2 noiembrie 2020 (renumerotată 

cu nr. 182/02.11.2020) privind organizarea  comisiilor de specialitate ale  Consiliului 

local al Municipiului Târgu Mureş.  

Dl. consilier Papuc: - Aici practic, se înlocuieşte domnul Bălaş cu domnul 

Mureşan, în  Comisie. La vot.  

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? -  



Hotărârea a fost adoptată cu 22  voturi pentru. 

(Nu a votat dl. consilier Papuc S.) 

Punctul nr. 21 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind modificarea şi completarea anexei la HCL nr. 333 

din 28.10.2021 privind aprobarea organizării unui concurs de soluţii cu tema CENTRU 

DE INOVARE ŞI PARCAJ SUBTERAN în vecinătatea Teatrului Naţional. 

Dl. consilier Papuc: - Toate comisiile au fost de acord, la vot. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 21  voturi pentru. 

(Nu au votat d-nii  consilieri Pescar R, şi Mureşan A.) 

 

Supun la vot  Procesul verbal al şedinţei din data de 20 mai 2022.   

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 1 vot (Maior C.)  

Hotărârea a fost adoptată cu 22  voturi pentru. 

(Nu a votat dl. consilier Pescar R.) 

Procesul verbal a fost aprobat.  

Luaţi act de informările pe care  le aveţi comunicate în mape şi cine doreşte la 

Diverse să ia cuvântul. Domnul Tamasi, vă rog.   

 

D I V E R S E 

 

Dl. consilier Tamasi: -  în legătură cu proiectele din bugetul participativ, aş 

dori o informare privind implementarea acestora, mai ales în cazul parcurilor. 

Dl. consilier Şarlea: - În legătură cu comisiile de negociere aş avea ceva de 

spus, şi anume, că am participat pentru prima dată ca membru înlocuitor deşi nu îmi 

doresc să particip la aceste comisii, dar se pare că având în vedere acel articol din 

hotărârea Consiliului local, care spune că nu se poate negocia achiziţia unui imobil decât 

în jos faţă de suma stabilită de un specialist, eu cred că ar trebui să ne mai gândim puţin 

la acest articol. Acum am încercat să cumpărăm acea clădire de pe Gheorghe Doja care 

era amplasată favorabil pentru folosirea acestei clădiri în scopuri publice şi anume că un 

aspect foarte important este că are parcare, şi ne-am lovit la negociere de un aspect trist 

că beneficiarul nu a dorit să scadă până la valoarea pe care o aveam noi estimată. Şi 

atunci acea comisie de negociere nu şi-a mai avut rostul, adică am participat degeaba, 

pentru că noi nu puteam să trecem peste o un o cifră maximală stabilită de către un 

specialist, dar din experienţă vă pot spune că aceste analize pe valoarea unor construcţii 

se fac foarte subiectiv. Am văzut de foarte multe ori specialiştii aceştia care aveau mai 

multe sume şi dacă noi stăm la aceste comisii de negociere să ne bazăm în această sumă, 

nu o să putem să cumpărăm niciodată imobile necesare pentru dezvoltarea serviciilor 

publice dar şi dezvoltarea oraşului. Mulţumesc. 

Dl. consilier Maior:  - Spre deosebire de colegul consilier, eu nu o să insist. E o 

să rog pe doamna director sau secretar al Primăriei municipiului Târgu Mureş, cât şi pe 

primarul municipiului Târgu Mureş care mai nou, pe la şedinţe nu-l mai văd să ne spună 

foarte clar dacă maşina proprietate a primăriei, banii contribuabililor, sunt folosite în 

interes personal prin a-şi duce copiii în diferite locuri, la şcoală, la Mall sau în alte părţi. 

În şedinţa trecută am încercat să fiu un pic mai diplomat şi să-i spun că aştept în scris, ca 

să nu le fac de râs cât era în şedinţă. Văd că mai nou, doamna director sau doamna 



secretar al primăriei se ascunde după tot felul de acte pe care le trimite compartimentelor 

şi spune că vor răspunde compartimentele. În ceea ce mă priveşte, şi totuşi am câţiva ani 

în administraţia publică locală, ştiu un singur lucru: că în momentul în care ai semnat un 

act, răspunzi pentru ce ai semnat. Şi nu-i atrag atenţia, o rog frumos să revină cu 

răspunsurile pe care le solicit şi totodată să mai analizeze dacă eventual se mai fac 

comisii prin primărie la care nu sunt invitat. Pentru că observ că mai nou, repet din nou, 

se ascunde în spatele unor semnături de la anumite direcţii. Vor răspunde şi cei care 

semnează de la direcţii, dar va răspunde şi dânsa. Mulţumesc mult şi revin, eu rog pe 

cineva să facă un lucru, nu altceva. Dacă consideră că statutul de consilier local îmi dă 

voie să fac lucrul acesta, atunci o rog să-mi dea răspunsurile. La fel, îl rog pe domnul 

primar să-mi dea răspunsurile şi de acum încolo când va veni la şedinţe astea vor fi 

întrebările până voi primi răspunsurile. Mai nou, l-am văzut şi pe el la mall. Mulţumesc. 

Dl. consilier Szabo Arpad: - Mulţumesc, domnule preşedinte. Am două 

probleme. 

În legătură cu tăiatul ierbii sau cositul ierbii. Sâmbătă dimineaţa la ora 7 două 

motocoase au fost pornite în cartierul Cornişa si sâmbătă oamenii mai vor să se 

odihnească la ora 7 dimineaţa. Asta e una dintre probleme. Celălalt este în legătură cu 

strada  Episcop Ioan Bob de lângă  Facultatea de Medicină. Acolo cetăţenii întreabă când 

o să se asfalteze, că ei zic, nu ştiu dacă e adevărat sau nu, că, cândva strada lor era strada 

Dimitrie Cantemir, s-a hotărât aici în Consiliu să se asfalteze strada Cantemir. Între timp, 

străduţa mică şi a schimbat denumirea în Episcop Ioan Bob şi  a rămas neasfaltată. 

Dl. consilier Papuc: - Mulţumesc frumos. Să cumpere motocoase electrice să 

nu mai sune aşa tare. 

 Dl. consilier Jakab: -  Mulţumesc frumos. Astăzi la punctul 13 am votat, am 

aprobat sumele acordate în cadrul programului de proiecte pentru organizaţii de şi pentru 

tineret. S-a acordat o sumă de, un pic mai mult de 30.000 de lei care este aproximativ 

10% din suma alocată, restul banilor rămân nefolosiţi şi se reîntorc în bugetul oraşului. 

Rog pe această cale Direcţia de Activităţi Social-Culturale ca la anul să promoveze mai 

intens aceste posibilităţi de finanţare şi îndemn organizaţiile de tineret ca să acceseze 

aceste fonduri la anul, pentru că bani sunt disponibili, jurizarea este de foarte bun simţ şi 

cei care au aplicat anul acesta au primit aproximativ sută la sută  banii ceruţi. 

Dl. consilier Moldovan: -  Mulţumesc. Eu personal mă bucur că Primăria a 

început să taie vegetaţia prin cartiere. Îi invit la noi în cartierul Mureşeni, chiar sâmbăta 

la ora 7, pentru că programul de linişte se termină la ora 6. Şi mai ales, chiar îi rog pe 

B.dul Gheorghe Doja în jardinierele vizavi de Parcul Record să înceapă să taie vegetaţia 

acolo unde  până prin anul 2020 erau plantate flori, acuma iarba îi de o jumătate de metru 

în jardiniere. Poate reuşesc să facă curăţenie şi prin parcul Record şi prin parcul de pe 

strada Rozmarinului. Poate reuşesc să traseze un pic strada Rozmarinul, Hunedoarei şi tot 

ce înseamnă Bulevardul Gheorghe Doja. Poate mai reuşesc nişte lucruri mai frumoase şi 

să mai amplaseze nişte stâlpi de iluminat stradal. Şi uite aşa poate că reuşim să facem o 

curăţenie în oraş. Mulţumesc şi aşteptăm, îi aşteptăm în cartierul Mureşeni să facă treabă. 

Dl. consilier Tamasi: - Mulţumesc, m-am tot gândit să fac sau să nu fac acest 

anunţ, dar totuşi fac. 26 mai este Ziua Mondială a Învăţământului Educaţional Catolice şi 

cu această ocazie vă rog din suflet pe toţi consilierii ca să găsim o modalitate ca la anul 

următor să putem să celebrăm acest eveniment şi în Târgu Mureş. 

Dl. consilier  Moldovan: - Îmi cer scuze am omis ceva. Am o informaţie poate 

de ultimă oră, în care Compania Aquaserv doreşte să sisteze apa potabilă la blocurile 

primăriei blocurile ANL, blocuri care sunt cuprinse pe un cod de abonat cu inclusiv 

Valea Rece şi mai multe blocuri. Eu recomand conducerii Companiei Aquaserv să nu 

facă acest lucru. Cred că ar fi foarte bine să ne invite la discuţii şi să vedem care este 



posibilitatea de recuperare a acelor sume restante vizavi de companie. Şi totodată, în caz 

contrar, să cădem de acord sau să facem demersurile de recuperare a acestora prin 

instanţă. Repet, nu este o soluţie sistarea apei potabile în blocurile ANL, în contextul în 

care avem şi în aceste blocuri chiriaşi ai primăriei cu plata la zi a cheltuielilor de 

întreţinere, dar într-adevăr sunt şi chiriaşi cu probleme. Mulţumesc. 

Dl. consilier Papai: - aş dori şi eu un pic, mi-am aşteptat frumos rândul. Ştiţi că 

de când sunt în Consiliu, de patru ani de zile, tot timpul am luat cuvântul când am 

observat că se aplică dubla măsură. În anii precedenţi, de multe ori întorcându-mă pe 

Valea Mureşului am observat maşina primăriei care vineri după masă mergea cu,  ducea 

pe cineva în sus. Seara se întorcea şoferul singur. Duminică mergea singur şoferul şi 

venea cu pasager înapoi. Asta în timpul verii, cred că în fiecare weekend. Acum am eu o 

întrebare către domnul coleg Maior, dacă ştie să ne spună cine dintre foştii demnitari ai 

primăriei are cabană în zona Răstoliţa? Mulţumesc.  

Dl. consilier Maior: -  cu tot respectul pe care vi-l port, aţi spus ca sunteţi 

consilier de patru ani, sau de şase ani sau de când sunteţi consilier, de patru ani. De ce n-

ati întrebat, de ce n-aţi ieşit public cu poze. De ce n-aţi venit să ne spuneţi că cineva îşi 

duce copiii cu maşina. De ce n-aţi sesizat lucrurile astea? Aţi ajuns cârpa sau servieta la x 

sau la y din primărie, care acuma … Există poze,  i-am văzut, eu l-am văzut la Mall, 

domnule. Eu l-am văzut din spatele casei cum îşi căra copiii, ce discutăm? De ce n-aţi 

făcut lucrurile astea? Dacă sunteţi atât de binevoitor. Asta-i pentru auditoriu din spate 

care râde. Dacă doriţi, vă trimit pozele din telefonul meu, ca să le aveţi. Poate mi le daţi 

şi dumneavoastră alea cu Rastoliţa. Mulţumesc mult.  

Dl. consilier Papai: -  Bănuiesc că pot să răspund,  da? 

Deci, eu nu am contestat dacă domnul Maior are sau nu are dreptate. Eu vorbesc 

de dubla măsură. Deci, acuma reclamăm faptul acesta,  iar atuncea nu am reclamat. Cum 

este chestia asta? 

Dl. consilier Papuc: - Bun, haideţi să trecem de faza pe poze. Discutăm de faza 

pe proiecte, că asta trebuie să facem aicea. Terminăm cu prostiile astea, că-s nişte prostii, 

ne pozăm în trafic sunt nişte prostii. Ba-s prostii. Nu are rost să mai vorbesc. Nu, nu, staţi 

că vă dau cuvântul. Staţi un pic. Eu vă zic aşa: discutăm acuma la diverse, în loc să 

discutăm de probleme importante, discutăm cine pe cine pozează. Domnule Papai, v-aţi 

băgat într-o capcană aicea. Dl. Maior are experienţă mai multă decât dumneavoastră în 

treburile astea şi nu ieşiţi bine. Poze de atunci nu există, poze de acum există. Dar nu 

contează treaba asta. Nu contează, trebuia reclamat, trebuia făcute. Dacă observaţi, dl. 

Papai, vă spun acum în calitate de  avocat, când  observaţi că săvârşeşte o ilegalitate, 

aveţi datoria legală să o reclamaţi. În rest discutăm poveşti. Nu mai vreau să politizăm, 

ducem în derizoriu şedinţele astea de Consiliul local, să ne tot pozăm între noi. Că e o 

modă, văd că în primărie, cu poze, cu înregistrări şi cu prostii. Că văd că asta e discuţia. 

Asta facem noi acum,  ne înregistrăm între noi şi ne pozăm între noi şi n-are rost. Nu asta 

aşteaptă cetăţenii de la noi în Târgu Mureş, să ne bălăcărim aici, care are mai multe stele, 

care are mulţi pixeli la telefon. Că nu despre aia e vorba. E vorba să dezbatem să facem 

ceva pentru oraş. Restul e cancan. Restul e cancan. Şi puteţi trimite la redacţie la Cancan 

la Bucureşti şi vi le pune acolo. 

Angajaţi ai primăriei, şi acum dacă tot aţi deschis Cutia Pandorei, hai să vă spun 

eu, cum angajaţi ai Primăriei, asta ar trebui să monitorizaţi mai bine cum angajaţi ai 

primăriei în timpul programului se plimbă în centru, nu stau la muncă, nu îşi fac 

atribuţiile de serviciu. Asta ar trebui monitorizat de către primar, de către viceprimari, de 

către directori din primărie. Asta trebuie monitorizat pentru că sunt cetăţeni care reclamă 

treburile astea. Nu o să vă dau poze cu oameni, că nu mă ocup cu poze, dar ştiţi care 

sunteţi, ştiţi cine se ocupă cu treaba asta şi ţineţi-i la lucru, că de aia iau bani şi bani buni 



în primărie se câştigă astăzi. Deci asta ar trebui să se facă, că m-am săturat de poze şi de 

alte porcării de genul ăsta. Mă scuzaţi cuvântul, dar asta trebuie să facă nişte conducători 

şi nişte directori în primărie începând cu consilierii personali şi cu toţi, să nu mai 

discutăm de altele, pentru că am dus în derizoriu toată această treabă adică în loc să ne 

zbatem să ne certăm pe proiecte, discutăm care pe cine a pozat şi unde. Pe bune. Bun 

mulţumesc. 

Dl. consilier Papai:   - Domnul preşedinte, doar o propoziţie. 

Deci, eu habar nu am, vă spun sincer, dacă primarul sau alţi angajaţi din 

primărie au dreptul sau nu au dreptul să folosească maşină de serviciu în interes personal. 

Eu vin din domeniul privat, eu am dreptul să folosesc şi în interes privat. Da? Deci nu 

ştiu cum este. Singura chestie ce am reclamat, nu poţi să reclami că actualul primar 

foloseşte maşina în interes de serviciu, ştiind foarte bine că şi precedentul primar făcea la 

fel. 

Dl. consilier Papuc: - dl. Papai, vă zic aşa: primarul poate să folosească maşina 

şi sâmbătă şi duminică, că are treabă în oraş. Şi dacă, poate să meargă şi noaptea, şi ziua 

cu maşina de serviciu. Nu merge de aici până acasă. Că poate să meargă să verifice o 

lucrare care se desfăşoară noaptea şi primarul are dreptul să facă treaba asta. E foarte greu 

să delimitezi activitatea profesorală cu cea personală pentru că se întrepătrund, pentru că 

activităţile personale cu profesionale se întrepătrund, pentru că aşa e viaţa. Că suntem şi 

acasă şi la muncă. Şi dacă e să plecăm noaptea de acasă să venim că e o lucrare în centru, 

folosim maşina de serviciu că de-aia o avem, ceea ce e normal şi mi se pare că 

bagatelizăm funcţia. Nu discutăm, aici discutăm ce face pentru oraş, nu dacă foloseşti sau 

nu o Skoda, până la urmă. 

Dl. consilier Şarlea: -  domnul preşedinte, aş dori să mai iau cuvântul în 

legătură cu un proiect. Dacă tot suntem la capitolul de proiecte pentru oraş, la Diverse. 

Atunci aş vrea să fac un anunţ în legătură cu un apel de proiecte finanţat prin fonduri 

europene prin Programul Naţional de Redresare şi Rezilienţă, la care poate să depună 

proiecte şi municipalitatea, pentru extinderea sistemelor de apă şi canalizare în 

aglomerări mai mari de 2.000 de locuitori. Cam aşa se numeşte. Prin intermediul acestui 

apel de proiecte,  sunt vizate lucrări de construcţii necesare pentru extinderea reţelelor de 

distribuţie apă şi reţele de canalizare. Şi aici se referă şi la reabilitarea reţelelor de apă 

uzată existente. Am dorit să fac acest anunţ pentru că este cazul să luăm în considerare, să 

pregătim un proiect mai serios pentru acest apel de proiecte, pentru că până în toamnă 

mai avem timp şi să ne orientăm către cartierul Libertăţii, acolo unde se extinde foarte 

mult zona de intravilan şi zona construibilă. Şi să ne asigurăm că prin acest apel de 

proiecte vom obţine suficienţi bani încât să reabilităm reţeaua de apă-canal din Unirii, să 

o extindem atât cât se poate. Şi bineînţeles să mai analizăm împreună cu cei de la 

Aquaserv zonele unde consideră dânşii că reţeaua este învechită şi trebuie reabilitată şi 

modernizată. În cadrul acestui proiect pot să, în cadrul acestui apel de proiect, pot să 

depună proiecte şi ADI-urile, asociaţiile de dezvoltare intracomunitară, unde municipiul 

poate să se asocieze cu comunele limitrofe şi să depună proiecte în comun. Beneficiarii 

pot să fie UAT-urile sau operatorul regional de apă, dar ca să ne asigurăm că lucrurile 

merg înainte, m-aş bucura dacă am demara un Studiu de fezabilitate pentru a-l depune şi 

cu acest studiu de fezabilitate să accesăm sumele necesare. Mulţumesc.  

Dl. consilier Papuc: - Mulţumesc şi eu, domnul Şarlea,  domnul Maior vă rog. 

Dl. consilier Maior: - Nu mi se pare o banalitate, domnul preşedinte, atunci 

când vorbim de banii contribuabilului, atunci când îţi duci copiii cu maşina instituţiei, la 

şcoală, atunci când îi duci la mall, atunci când îi duci în parcuri. Nu vorbim de faptul că 

lucrezi. Vorbim de faptul că alţii n-au bani să-şi plătească consumul, n-au bani să 

plătească gazul, lumina, apa şi altcineva îşi bate joc de banul contribuabilului. Nu mi se 



pare. În schimb mi se pare foarte grav să pun întrebări primarului, să nu mi se răspundă, 

să-i cer secretarului municipiului Târgu Mureş să-mi răspundă dacă este legal ca un 

consilier al primarului să-şi încarce bateria de la maşină, sau maşina de la curentul din 

instituţie, dacă are sau nu are acordul primarului şi multe alte interpelări pe care le-am 

făcut în Consiliul local. Mi-ar părea foarte bine şi foarte fericit aş fi dacă v-aş vedea că vă 

angajaţi într-o discuţie cu secretarul primăriei, domnul preşedinte, ca să reuşească să-mi 

dea aceste răspunsuri, pentru că sunt sigur că-mi  va spune că primarul nu i-a dat 

răspunsul, că X sau Y nu îi face hârtiile. Ei bine, din punctul meu de vedere secretarul 

primăriei este cel care trebuie să răspundă şi semnează de legalitatea actelor în primărie. 

Semnează şi pentru actul care iese şi pentru actul care intră în primărie şi pentru tot ce se 

întâmplă în primărie, pentru că el este secretarul primăriei. Indiferent dacă se ascunde sub 

anumite acte. Deci mi-ar părea bine să vă văd că vă agitaţi un pic si pentru lucrurile astea, 

ca să mi se dea răspunsurile atunci când trebuie. Oricum le voi afla în timp. Dar nu se 

poate să ne batem joc de târgumureşenii în halul acesta. 

Dl. consilier Papuc: - dl. Maior, ştiţi că am avut discuţia asta şi în comisie şi 

am fost de acord cu dumneavoastră, pentru că secretarul primăriei este cel ce mijloceşte 

relaţia dintre consilieri şi executiv. Iar dacă una care, altă direcţie din primărie nu 

întruneşte condiţiile de legalitate, nu poate să vi le transmită dumneavoastră, pentru că 

secretara nu face opis al unor al unor documente din primărie, ci face un răspuns, pentru 

că el mijloceşte relaţia dintre ei şi noi. Şi atunci dumneavoastră sigur că aveţi dreptul 

conform statutului de consilier local să obţineţi orice fel de documente care nu intră sub 

incidenţa, şi chiar dacă ar intra, documentele nu le puteţi face publice ca să intraţi sub 

incidenţa GDPR. Dar ce veţi transmite dumneavoastră trebuie să conţină toate datele 

personale pe care le solicitaţi. Cu asta sunt de acord. Ştiţi bine că tot timpul am fost de 

acord şi în mandatul trecut când cereau alţi, alte partide, totdeauna am spus să le dăm 

toate actele, pentru că au dreptul conform legii şi nu putem să ne ascundem după lege. 

Doamna Frunda. 

D-ra consilier Frunda: - Se pare că în instituţia asta, practica asta cu 

înregistrări este în mare vogă şi toată lumea practică acest sport la nivel de Campionat 

Mondial. Şi vă felicit pentru treaba asta. În altă ordine de idei, am avut o întâlnire 

săptămâna acesta cu domnul viceprimar Portik, respectiv domnul primar Soos Zoltan şi 

colegul meu Iszlai Tamas, cu reprezentanţii HoReCa din centrul Târgu Mureşului. Şi am 

rugămintea către dumneavoastră ca să ne sprijiniţi în paşii pe care o să le luăm referitor la 

îmbunătăţirea calităţii  a acestor servicii din oraş.  

Dl. consilier  Şarlea: - Şi eu aş mai vrea să mai zic ceva. Îmi cer scuze dacă 

exagerez. Deci doamna Frunda, felicitări pentru întâlnire, dar v-aş ruga dacă se poate la 

următoarele să faceţi un anunţ public înainte, pentru că am dorit să participăm cred că 

mai mulţi dintre consilieri, mai ales că şi eu am propus la un moment dat să demarăm un 

proiect pentru închiderea  unei jumătăţi din centrul, deci o parte de centru şi să mutăm tot 

traficul pe o parte, pentru a avea acel spaţiu pentru agenţii economici din zona centrală 

unde să avem şi noi terase şi să devină şi centrul mai atractiv. Dar pe de altă parte, am 

văzut că se tot insistă cu acest subiect, cu încărcarea maşinii electrice. În primul rând 

vreau să îl felicit pe domnul consilier că şi-a cumpărat maşină electrică şi cred că toţi ar 

trebui să facem asta. Dar pe de altă parte, dacă vă uitaţi în Cluj, ne uităm în Oradea, sunt 

acele locuri de parcare din proximitatea primăriei, unde toţi cetăţenii pot să şi încarce 

maşinile gratuit în timp ce ele sunt parcate. Şi pe de altă parte, aşa ca o întrebare simplă, 

de câte ori noi cei care am fost angajaţi vreodată în funcţii publice, nu ne-am încărcat 

telefonul personal la priza, mă rog, la electricitatea oferită de clădire, în care ne 

desfăşurăm activitatea, dar câţi nu ne-am încărcat laptopul personal la birou. Eu cred că 

n-ar trebui să exagerăm atât de tare şi să începem să gândim european şi să vedem că 



acele locuri de parcare trebuia să fie realizate de acum 10 ani poate în zona centrală, iar 

maşinile hibrid să poată parca acolo gratuit şi să-şi încarce bateria. Mulţumesc. 

Dl. consilier Papuc: - Fac şi eu un autodenunţ acum. Şi eu mi-am încărcat 

telefonul de la priza primăriei cât am fost viceprimar. Mulţumesc. O să restitui oarecum 

curentul, îl aduc într-o găleată, fac eu ceva. Mi-am făcut autodenunţ.  Mi-am făcut 

autodenunţ să nu mai răspund,  tocmai de aceea  mi l-am făcut. Să nu-mi faceţi 

dumneavoastră. Haideţi, totuşi, să nu bagatelizăm,  nici nu-i importantă discuţia asta, e 

important ce faci în timpul muncii, dacă lucrează sau nu acel consilier. Despre asta e 

vorba. Domnul Maior, vă rog, după aceea închidem. 

Dl. consilier Maior: - Dl. Şarlea, dacă tot îl apreciaţi aşa demult, eu zic să 

faceţi o priză în faţa primăriei şi să creaţi condiţiile legale să-şi poată încărca maşina. 1. 

2. Repet încă o dată, aştept baza legală. Nimic altceva. O hârtie în care ni se scrie scurt,  

baza legală. Nimic. Vi se pare chiar atât de mult, dragi consilieri? Nu, văd că vă uitaţi 

aşa, ba în telefoane, ba..  Nu, cred că n-am cerut altceva sau ceva ieşit din comun. Baza 

legală. La fel şi domnului primar. La fel şi, o chestie normală. Dacă vi se pare anormal. 

Dl. consilier Papuc: - Dacă nu mai sunt alte luări de cuvânt, declar închisă 

şedinţa ordinară din data de 26 mai 2022.  La revedere. 
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